



Indkaldelse til Bestyrelsesmøde fredag den 29. marts 2024

Tid: kl:10:00 i Pelagoniehuset.

Til Stede: Michael, Anker, Per, Agnes, Marianne, Anette
Josefine og Marek var med online

Dagsorden:

1. Velkommen og opdatering fra Formanden

- **Påskebrev og nye færgepriser.**
Brevet sendt ud – færgepriser landet på et godt sted
- **Dialog/status med Fanø kommune:** Henvendelse vedr. Høj grundvandsstand i Fanøs sommerhusområder fra 7 grundejerforeninger på Fanø 17. marts 2024 og tilbagemelding. – Vi arbejder sammen med de andre grundejerforeninger. Ny formand for ENT-udvalget, vi er spændte på resultatet. Næste dialogmøde sat til d. 2. maj. Vi mangler officielt svar fra Fanø Kommune og sagsnummer på grundvandssagen.
- **Henv. fra medlem** vedr. mange *til salg* skilte for enden af vejene. Der ses mange skilte ved strandvejen som ikke står på egen grund. – vi kontakter ejendomsmæglere og får dem til at fjerne skiltene, når huset er solgt.
- **ANSØGNING om Videreførelse af en mindre del af badestierne ved Fanø Bad og Rindby Strand over nye klitter. Sag: S2022-217** – det er en god ting at gøre opmærksom på et sagsnr., men det er også vigtigt, at vi får en fast kontaktperson/tovholder. Problemet med en fast person er den store udskiftning af ansatte i kommunen. Lige nu ligger ansøgningen i Kystdirektoratet og bliver tilsyneladende slyttet (indsendt i 2021). Vi følger op på sagen.
- **Vedligehold af nedkørsel og adgang til stranden.**
Der er lavet en rende ved nedkørslen til Badet for at lede vandet væk. Det virker tilsyneladende bedre. I Rindby er en reel rende, der leder vandet væk, og det er måske en sådan vi skal arbejde for. Det blev diskuteret, hvor og hvordan vandet kommer fra. Vi følger op på sagen.
Udestår at få et sagsnummer fra Fanø Kommune og tilbagemelding til Opråbgruppen.
- **Grønt Råd møde 4. april 2024.** Hvad er vores erfaringer med 'Grønt Råd'? Skal vi bruge kræfter på at komme med input, og hvad har Dorte Lodberg og Grønt Råd udrettet? Iflg. Anker har de fornuftige punkter på dagsordenen, men vi har ikke været så aktive omkring dem. For os er vand og adgang til stranden de vigtigste punkter. Michael skriver til dem.
- **Per har kontakt til nogle fagpersoner**, der ved noget om, hvorfor stranden ændres som det gør – vi arbejder på at få noget mere input og viden fra dem. Per følger op efter påske og håber de kan deltage i næste bestyrelsesmøde – evt. tale om strandens udvikling til GF.



- **Dialog med Rindby Grundejerforening vedr. 'Vejen på stranden oppe ved klitterne på stranden'.** – Rindby GF vil IKKE være med, da det er et emne, de ikke kan blive enige om. Problemet med den manglende vej er, at om den offentlige transport stadig kan køre på stranden.
Per undersøger, hvad det koster at få renoveret/revet vejen.
- **Generalforsamling i 'Foreningen for brugere af Fanøfærgen' 24.03.2024**
Michael deltog som den eneste sommerhusejer og er gået ind i bestyrelsen. Der er nu oprettet en hjemmeside med link til aktindsigt – [Foreningen for brugere af fanøfærgen | Facebook](#) Forslag om, at vi skal støtte foreningen med kr. 5.000, - vi vil gerne have en ansøgning fra formanden. Både færgepriser, men især p-pladser i Esbjerg blev diskuteret på mødet. Genetablering af info-tavlen blev taget op som et ønske.
- **Henv. fra medlem vedr. vedligehold af grusvejen Dalen.**
Michael har svaret ham – han har henvendt sig tidligere vedr. samme emne. Kommunens veje er i langt bedre tilstande end vores, det kan ikke være meningen. Vi skal overveje om vi skal have en anden entreprenør på. Vi betaler ikke så meget og laver ikke så meget vedligehold, så vi har ikke så meget at gøre godt med.
- **Forberede kommende dialogmøde 2. maj 2024** - Hvem kan deltage? – Møde 2. maj mellem ENT-udvalgt/kommunen og grundejere, Agnes deltager.

2. Status på tidligere åbne aktiviteter.

- **Årshjulet v/ Fine og Michael** – udskudt til næste møde
- **Forretningsorden v/Fine og Michael** – udskudt til næste møde
- **Oplæg til nye vedtægter. v/Fine og Agnes:** Er vi klar til at lægge det på nettet og skal vi udsende nyt brev eller kan vi vente til indkaldelse - til GF? Fuldmagten skal kun omfatte generalforsamlingen. Kun 1 fuldmagt pr. person. Josefine sender ud SNART til bestyrelsen til godkendelse (både vedtægter og fuldmagten).

3. Budget og regnskab – Kassereren

- **Regnskab 2023/24** ved at være klar til at sende videre til vores revisorer?
Regnskabsåret skal lige afsluttes og så gøres det klar.
- **Oplæg til budget 2024/25?** – udsættes til næste bestyrelsesmøde.



4. Status og planer fra Sti- og Vejudvalg v/Per og Agnes.

- **Rapportering fra udvalget, specielt vedr. tilbud og forslag til større vedligehold.**

Per har aftalt, at der bliver lagt stabilgrus ud på Dalen og andre relevante steder. Stabilgruset skal stampes ellers regner det hurtigt væk. Per er i gang med at aftale med Ønaf om, hvad der skal laves hvor. Der bliver kun tale om en reparation.

Grusveje med alt det vand, der kommer fra oven og fra neden giver udfordringer, når der ikke betales mere end der gør. Vi overvejer bør overveje om betalingen skal sættes op, så man kan udføre ordentlige reparationer. Der bliver skrevet separat ud til medlemmerne på Dalen. Opdatering af forståelsespapir med kommunen. Der er uklarhed om, hvor meget ejerforeningerne betaler til hhv. Dalen og Golfvejen.

Ang. asfaltering på Golfvejen er der indhentet et par tilbud, der er underforhandling. Økonomien ser fornuftig ud. Afløbene skal tilsluttes kommunens kloak – kommunen har givet afslag 1 gang, da vi ikke som private lodsejere kan komme på kommunens kloaknet. Der arbejdes videre med sagen. Hvor meget, der skal asfalteres, afhænger af, hvor meget ejerforeningen betaler.

Vejens tilstand og udbedring af dette er for en stor del afhængig af, hvor meget man har med at gøre godt med. Planen er til efteråret at give nogle af vejene en ekstra omgang.

5. Status på nuværende projekter og evt. forslag til nye projekter.

- **Kanin regulering V/Anker.**

34/21 kaniner hhv. i sommerhusområdet og på golfbanen. Jægerne mener, bestanden er stigende. Flere kaniner giver flere ræve, hvilket så igen giver færre fugle...

- **Ambassadører v/Anker – intet nyt**

- **Skiltning, affaldsspande og badestier**

De gamle skilte fra naturstyrelsen ved badestierne skal fjernes, da naturstyrelsen ikke vil kendes ved dem længere. Agnes går videre med sagen.

Ang. affaldsspande ved badestierne, så har kommunen for længe siden besluttet, at de ikke skal være der længere. Det store skilt ved nedkørslen angiver, at der er affaldsspande ved badestierne. Agnes går videre med sagen.

6. Forberedelse til kommende ordinær Generalforsamling i juli

Følge op på aftalen med Fanø Hallen 13. juli 2024 kl. kl. 14:00 - Anker tjekker op – reservationen er ok.

Forslag om servering af fanøsmørrebrød.

Per tjekker op på foredrag til efter GF

7. Evt.

- **Næste bestyrelsesmøde:** Næste møde er virtuelt møde søndag d. 2.juni kl. 15:00. Michael laver indkaldelse.

Skal vi have et åbent hus i Pelagoniehuset efter et bestyrelsesmøde, evt. sammen med vinteropsynet?



- **Klimatilpasningsplanen**

Agnes har kigget på klimatilpasningsplanen – der står mange interessante ting (og også lidt deprimerende). Der skal skelnes mellem grøfter og vandløb (det bliver der ikke i planen). Planen rettes til, men der sker ikke så meget i virkeligheden.

Referent 4. april. 2024
Josefine Bican, Tophuset